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Warmtecafé op 18 maart

DeGroeneCourant

Drie mogelijkheden voor nieuwe 
verwarming Nieuw-Dokkum op 
een rij

Op maandag 18 maart bent u van harte welkom 
in het Dorpshuis Ons Centrum. We gaan dan 
graag met elkaar in gesprek over de mogelijk-
heden om woningen en andere gebouwen in de 
buurt Nieuw-Dokkum anders te verwarmen. 

De afgelopen periode heeft de werkgroep 
Warmte & Techniek drie mogelijkheden voor 
verwarming zonder aardgas bekeken. Dat kan 
door ieder huis op een buurtwarmtepomp, 
een eigen luchtwarmtepomp of een paneel-
warmtepomp aan te sluiten. U bent van harte 
welkom om te horen hoe deze mogelijkheden 
precies werken, wat het kost en om mee te 
praten over de voor- en nadelen. Dat kan op 
een aantal manieren:

• van 14:00 uur tot 16:00 uur is er een 
 presentatie over de drie mogelijkheden
• van 16:00 uur tot 18:00 uur is er een   
 inloopmarkt waar u vragen kunt stellen  
 en de drie mogelijkheden kunt bekijken
• van 19.30 uur tot 21:00 uur kunt u de op 
 name van de Talkshow ‘Ruud Bespaart!’  
 bijwonen (inloop vanaf 19:00 uur, er zijn   
 ook plaatsen waar u niet in beeld komt).

Komt u naar het Warmtecafé, dan maakt u kans op een mooie prijs! 
Heeft u geen vervoer? Neem dan contact met ons op.

Ruud zoekt het uit

Tijdens het Warmtecafé nemen we in de avond 
ook de vijfde aflevering van Ruud Bespaart! op. 
Ruud gaat met experts en bewoners in gesprek 
over het onderwerp van deze dag: 
het duurzaam verwarmen van Nieuw-Dokkum. 
Eerdere afleveringen van Ruud Bespaart! 
kunt u terugkijken op onze website: 
www.aardgasvrij-eiland.nl/ruud-bespaart

Isoleren? Doe het samen!
2024 hebben we uitgeroepen tot ‘isolatiejaar’. 
Het hele jaar kunt u meedoen met speciale acties 
om samen vloer-, spouwmuur- en dakisolatie in te 
kopen. Dat doen we ook voor isolatieglas. 
Heeft u interesse? Laat het ons weten!

Nieuws van en over 
Aardgasvrij Eiland

!



Meer comfort belangrijk voor Dick en Ageeth 

Dick Bathoorn en Ageeth Nijboer wonen nu zo’n vier jaar op Schiermonnikoog. Ze hebben in die tijd 
behoorlijk wat werk verricht in de woning. Hun doel: gas besparen én een meer comfortabel huis.

Ageeth is Opleidingsdirecteur bij Terra MBO. Dick is souschef bij Wad Anderz en handig. Beiden hebben een 
druk bestaan. Dat houdt ze niet tegen om ook tijd te besteden aan hun huis. Veel van het werk in de 
voormalige directeurswoning van de Rabobank doen ze zelf.  

De eerste stappen
Dick: “Toen we hier kwamen, zat er al wel een 
HR-ketel in de woning en was er beneden dubbel 
glas. Toch was het gasverbruik nog erg hoog: 7.000 
kuub per jaar. We hebben als eerste de 
elektriciteit helemaal vervangen, want we hadden 
nog een meterkast met drie stoppen. De ketel heb-
ben we vervangen door twee kleinere, eentje voor 
het eigen huis en eentje voor het 
appartement (de voormalige bank) dat we 
verhuren.” 

Stroomverbruik
“We hebben de keuken in de woning helemaal ver-
vangen en zijn direct overgestapt naar inductie koken. 
Toch is ons stroomverbruik door de jaren heen niet veel 
opgelopen. Die zit nog rond de 2.200 kWh per jaar. Dat 
heeft te maken met het feit dat we overal de lampen 
vervangen hebben door ledlampen en er aanwezig-
heidssensoren op hebben gezet. Alle apparaten zoals 
wasmachine, koelkast, diepvries en vaatwasser, zijn 
voor energiezuinige versies vervangen”, vertelt Ageeth.

Isoleren
Op het gebied van isolatie hebben ze ook al stappen 
gezet. Ageeth: “Boven hadden we nog enkel glas. We 
stapten ’s avonds in een koud en klam bed. Nu hebben 
we daar nieuwe kozijnen met HR++ glas. Dat is een 
enorme verbetering.” 

Dick vult aan: “We hebben het dak van het 
appartement van buitenaf geïsoleerd. In het hele huis is 
de vloer en de buitenmuur geïsoleerd. We waren helaas 
wel te vroeg voor de subsidie van Aardgasvrij Eiland. 
We hebben ook een houtkachel, maar die gebruiken 
we niet echt als verwarming, meer als bijverwarming 
of om de was te drogen. Gelukkig is ons gasgebruik 
door alle maatregelen nu gedaald naar 1.800 kuub per 
jaar. Door de hogere gasprijzen merken we dat nog niet 
echt, maar als we niets hadden gedaan was de 
rekening stukken hoger geweest.“ 

Nog niet klaar
Dick en Ageeth zijn nog niet helemaal klaar. Dick: “We 
zijn nu bezig om de plafonds van de zolder te isoleren. 
Dat doe ik zelf, dus ook daarvoor kan ik bij het Rijk 
geen vergoeding krijgen helaas. Bij Aardgasvrij Eiland 
kan dat nu wel. We gaan op de benedenverdieping de 
kozijnen nog vervangen met ook daar goed isolerend 
glas.”  

Dick en Ageeth hadden nog meer te vertellen. 
Lees het complete verhaal van Dick en Ageeth op 
www.aardgasvrij-eiland/nieuws.

... de werkgroep Subsidies & Financiën een Betaalkaart heeft gemaakt met daarin heel veel 
mogelijkheden om gasbesparende maatregelen te betalen? U vindt de Betaalkaart op 
www.aardgasvrij-eiland.nl. U kunt hem ook op donderdagmorgen ophalen in het 
gemeentehuis. We nemen hem dan ook graag met u door. 
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Een aardgasvrij eiland maken we samen. Daarom werken we in het project samen met verschillende 
projectpartners. In deze Groene Courant stelt een van deze partners, woningbouwvereniging 
WoonFriesland zich aan u voor. 

Even voorstellen: WoonFriesland   

WoonFriesland is het sociaal verhuurbedrijf met ongeveer 21.000 verhuurde woningen in heel Friesland. 
Joris Hoeksema van WoonFriesland: “Het unieke is dat we op Schiermonnikoog als enige sociale 
huurwoningen aanbieden. Eén van de grote uitdagingen is het verduurzamen van deze woningen. 
Samen met de gemeente Schiermonnikoog en anderen werken we aan een ambitieus project:  
Aardgasvrij Eiland. Het doel? De buurt Nieuw Dokkum voor 2030 aardgasvrij maken en de rest van 
Schiermonnikoog al een heel eind op weg helpen!”

“Aangezien ongeveer de helft van de wijk 
Nieuw-Dokkum bestaat uit huurwoningen, zijn onze 
bewoners erg belangrijk”, vertelt Hoeksema. 
“Vandaar dat ik aan tafel schuif bij het projectteam. 
Ik draag daar mijn steentje bij aan het vinden van 
een alternatieve én duurzame verwarmingsoplos-
sing. Deze oplossing moet niet alleen aardgasvrij, 
maar bovendien ook gebruiksvriendelijk én 
betaalbaar zijn voor onze bewoners. Al langere tijd 
zijn we druk bezig om onze woningen in heel 
Friesland te verduurzamen. In 2025 moet iedere 
woning minimaal energielabel C hebben. Dit is een 
zuinig energieniveau, maar betekent nog niet dat 
de woning aardgasvrij is. Het project op 
Schiermonnikoog heeft als doel om in 2027 over 
te gaan op een duurzame, alternatieve manier van 
verwarmen. Dit is een ideaal overgangsmoment, 
dat goed aansluit op de verduurzamingsstappen 
die we als sociaal verhuurbedrijf tot nu toe hebben 
gezet.”

Hoeksema vervolgt: “Op dit moment zijn we bezig 
met de eerste stappen. Hieronder valt de overstap 
naar elektrisch koken. Op dit moment is er een 
subsidiepotje waaruit bewoners 500 euro kunnen 
krijgen voor deze overstap. Deze subsidie is ook 
bedoeld voor bewoners van onze huurwoningen. 
Na de subsidieaanvraag bundelen wij alle 
aanvragen en prikken een moment om alle 
aansluitingen in de meterkast op orde te maken. 
Hierdoor kunnen bewoners het geld besteden aan 
de aanschaf van een elektrische kookplaat en de 
benodigde pannenset.”

“De komende tijd doen we er alles aan om het 
project Aardgasvrij Eiland te laten slagen. 
Vol energie gaan we aan de slag om een nieuwe 
manier van verwarmen te vinden die goed is voor 
onze bewoners én voor de prachtige natuur op 
Schiermonnikoog”, sluit Hoeksema af.

Heeft u vragen? Nemen contact op met de 
wijkconsulent van WoonFriesland op 
Schiermonnikoog Frank Kenters. Hij is op 
werkdagen bereikbaar (maandag, dinsdag, 
donderdag en vrijdag van 9.00 – 17.00) op 
telefoonnummer 088 995 2016. 

 ... wij graag een energieborrel organiseren voor u en een aantal andere eilanders? Tijdens deze gezellige avond bij u thuis 
krijgt u tips en informatie over energie besparen en kunt u ons alles vragen over het project en uw mogelijkheden om uw 
energierekening te verlagen. Wij verzorgen de versnaperingen en voor de gastheer/-vrouw is er een presentje! Wilt u een 
energieborrel organiseren voor u en uw buren, of bijvoorbeeld voor uw vereniging of sportteam? Neem dan contact met ons 
op (zie voor de contactgegevens de achterkant van deze Groene Courant). 



Colofon

De Groene Courant is een uitgave van 
‘Aardgasvrij Eiland’ met nieuws over het project en 
ander groen nieuws van de betrokken partijen. De 
Groene Courant wordt samengesteld door de 
werkgroep Communicatie & Participatie.

Heeft u vragen of opmerkingen? 
Neem dan gerust contact met ons op.

Contactgegevens

 info@aardgasvrij-eiland.nl

 www.aardgasvrij-eiland.nl

 0519 - 53 50 99

 AardgasvrijEiland

 Spreekuur op donderdagochtend 
 van 9:00 tot 12:00 uur in het gemeentehuis 

AnderGroenNieuws
Maatregel van de maand: isolatieglas

Met nieuw isolatieglas komt er minder kou door de ramen.  
Vervang enkel glas of oud dubbel glas. Zo blijft de ruimte 
lekker warm en bespaart u gas én dus geld.

HR++ glas is modern dubbel glas wat heel goed isoleert. In de 
woonkamer, maar ook in de slaapkamer merkt u dit direct. 
Kou tegen enkel of oud dubbel glas kan binnen aanvoelen als 
tocht. Met isolatieglas is dat verleden tijd. 

Wilt u ook isolatieglas?
Glas vervangen is werk voor een specialist, zoals een schilder of 
glaszetter. Zij kunnen adviseren over het type isolatieglas. 
En bekijken of het raam geschikt is om nieuw glas te plaatsen. 
De kosten voor het vervangen van glas in de hele woning zijn 
gemiddeld 4.000 euro. Hier krijgt u ongeveer 1.000 euro subsidie 
voor. Dit is een vergoeding voor een deel van de kosten van het 
nieuwe glas. Gemiddeld kost het dus ongeveer 3.000 euro. 
Als u enkel glas vervangt door HR++ glas is de besparing al gauw 
350 euro per jaar bij een gasprijs van € 1,45 per m3 
(Bron: Milieu Centraal).

Inkoopactie: samen isolatieglas kopen
Aardgasvrij Eiland helpt een groep eilanders om samen 
isolatieglas in te kopen. Samen doen is makkelijker en meestal 
goedkoper. Wilt u meedoen met deze inkoopactie? Laat het ons 
weten (zie hieronder de contactgegevens). 

Eerste vergoeding voor 
natuurvriendelijke 
isolatie de deur uit

Vlak voor warmtetruiendag op 
2 februari heeft wethouder 
Ilja Zonneveld een warme trui 
overhandigd aan Jan Lesscher. 
De eilander heeft als eerste een 
vergoeding voor natuurvriendelijk 
isoleren aangevraagd en ontvangen. 


